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Biatorbágy Nagyközség Közbiztonsá
gáért Alapítvány beszámolója.
Az Alapítvány beszámolóját és kérését, hogy 
az évek óta havi 70.000 Ft-os támogatást a tes-
tület emelje meg 100.000 Ft-ra, a bizottságok 
megtárgyalták. A Képviselő-testület a ha táro-
za tot változtatás és kiegészítés nélkül elfogadta.

A háziorvos, házi gyermekorvos,
védőnő és fogorvos beszámolója
a 2010. évi tevékenységről
és a 2011. évi tervekről.
Az előterjesztést Csizmadia Zsuzsanna is-
mertette. A bizottságok a beszámolókat meg-
tárgyalták. A Testület ezek elfogadásáról 
egyenként szavazott. Így módosítás és kiegé-
szítés nélkül a Képviselő-testület a háziorvo-
si, gyermekorvosi, védőnői beszámolókat el-
fogadta. Mivel dr. Cseh Áron fogorvos a bi-
zottsági ülésen nem tudott jelen lenni, a Tes-
tület meghallgatta szóbeli kiegészítését. Kér-
désként merült fel, hogy a fogászati eszközö-
ket nem régen vásárolta meg a község, ennek 
ellenére javítási költségek merültek fel. Mi a 
helyzet a garanciával? Garancia másfél, két 
évig van ezeken a javításra szoruló berende-
zéseken – kezdte válaszát a doktor úr. A ké-
szülékeket, a fogorvosi széket és a hozzá tar-
tozó berendezéseket 1983-ban gyártották. A 
következő kérdésre dr. Cseh Áron válaszá-
ban elmondta, hogy mind az iskolában, mind 
az óvodában a fogászati szűrővizsgálatokat 
min den évben elvégzi. Ezt követően a beszá-
molót kiegészítés és módosítás nélkül a Tes-
tület elfogadta.

A Budaörsi Természetvédő és Állat
védelmi Egyesület beszámolója
Az Egyesület jelen lévő képviselője szóbeli 
kiegészítésében elmondta, hogy elsősorban 
gazdát keresnek a hozzájuk kerülő állatok-
nak, szóba sem jön az állatok elaltatása. Hí-
vásra rövid időn belül a helyszínre érkeznek. 
A Képviselő-testület kérésére az egyesület 
képviselője ígéretet tett arra, hogy az iskolá-
ban előadásokat tartanak a kisállat tartásról, 
annak felelősségéről.

A Képviselő-testület a beszámolót és az egye-
sület támogatását (évi 500.000 Ft) jóváhagy-
ta, a határozatot megalkotta és elfogadta.

ÉTV vízdíj rendelet módosítására
irányuló kérelme, a 166/2010. 
(XII.14.) számú határozat visszavonása
A Képviselő-testület decemberi ülésén dön-
tött a 2011. évi víz- és csatornadíjak mértéké-
ről. A Testület a módosított díjjavaslatban 
szereplő feltételeket akkor elfogadta, misze-
rint az ÉTV Kft. a korábbi számlázási rend-
del szemben most áttér az úgynevezett kétté-
nyezős árképzésre és a lakossági fogyasztók 
részére víz- és csatornaszolgáltatási alapdíj-
ként 168 Ft/hó + ÁFA-t számol fel. Kellő in-
formációk hiányában erről az alapdíjról a kö-
zületi fogyasztók részére nem esett szó, így 
ez a rendeletből kimaradt. Ennek módosítá-
sát kérte az ÉTV Kft. A Pénzügyi és Gazda-
sági Bizottság a díjrendelet módosításának 
elutasítására és a szóban forgó határozat visz-
szavonására tett javaslatot.
Az ÉTV Kft. képviselője hosszasan ismertet-
te, hogy az árképzés, egy háromoldalú tár-
gyalás eredményeképpen alakult ki, a Talentis 
Csoport, az ÉTV Kft. és az Önkormányzat 
között. A Talentis Csoport és az ÉTV Kft. kö-
zött egy szerződés következményeként bér-
leti díj merül fel, melyet a Kft. a csatornadíj-
ba beépít. Sajnálatosan a befektető Talentis 
Csoport értékesítési lehetőségei beszűkültek, 
így a szennyvíztelep nem tud teljes kapaci-
tással üzemelni. Ennek következtében a költ-
ségek kevesebb felhasználó között oszlanak 
meg, ezért magas a csatorna díja. Ezt követő-
en szavazásra került sor, a Képviselő-testület 
5 igen egy tartózkodással elfogadta a 166/ 
2010.(XII.14) sz. határozat visszavonását, te-
kintettel arra, hogy azt információk hiányá-
ban fogadta el és indokolatlan hátrányt okoz 
az önkormányzat számára.
Az ÉTV Kft. képviselője jelezte, hogy a de-
cemberben elfogadott rendeletben, a közüle-
tek részére érvényesítendő alapdíj kimaradt. 
Erdősi László elmondta, hogy a rendeletet most 
lehet módosítani. Garainé dr. Szelenczy 

Tájékoztató a február 8-i ülésről

Képviselő-testületi ülés összefoglalója

Tisztelt Herceghalmi Polgárok!

Mint az előző lapokban is látták, a Hírmon-
dóban a cikkek illusztrációjaként a rendez-
vényeken készült fotók jelennek meg. Ezen 
képek szerepeltetése az újságban jogi prob-
lémákat vethet fel. Bár – az MTI állásfogla-
lása szerint – törvény nem szabályozza pon-
tosan ezt a kérdést, a személyiségi jogok 
tiszteletben tartása végett felhívom figyel-
müket, hogy a közösségi, kulturális és sport 
rendezvényeken a helyi lap számára fotók 
készülnek. Ezek engedéllyel vagy engedély 
nélkül történő megjelentetésére különböző 
lapokban és különböző környezetben más 
és más etikai szabályok vonatkoznak. Az, 
hogy minden, az újságba bekerülő képen 
szereplő személy hozzájárulását beszerez-
zem, nehezen vagy egyáltalán nem oldható 
meg. Ezért úgy gondolom, akkor járok el 
helyesen, ha ezúton kérem, hogy amennyi-
ben bárkinek kifogása van az ellen, hogy a 
Herceghalmi Hírmondóban személyét, csa-
ládját vagy gyermekét ábrázoló fotók jelen-
jenek meg, jelezze ezt nekem írásban az 
e-mail címemen.
Kérem Önöket, hogy ha van kedvük, írja-
nak az újságba. Ha közérdekű mondaniva-
lójuk van, vagy egy-egy rendezvényt, kö-
zösségi eseményt szeretnének lakótársaik-
nak is ajánlani, a Hírmondóban megtehetik. 
Mivel a lap terjedelme korlátozott, ezért ké-
rem, hogy megjelenésre szánt cikkeik fél 
oldalnál ne legyenek hosszabbak. A Her-
ceghalmi Hírmondó Önökért van. Az Önök 
véleménye, ajánlása mindenki számára ér-
dekes és hiteles.

Szabó György

ÉRTESÍTÉS
A Heceghalomi Hírmondó 

következő (XIII. évf. 3.) lapszáma  
várhatóan 2011. 12. hetében jelenik 
meg. Lapzárta: március 7-én lesz. 

Kéziratok hirdetések ezidáig
adhatók le a polgármesteri hivatal 

titkárságán, vagy elküldhetők
a szerkesztő e-mail címére: 
szgyorgy.szabo@gmail.com

2011. február 8-án 15.00 órakor tartotta soronkövetkező rendes ülését Herceghalom 
Község Önkormányzatának Képviselő-testülete. Az ülésen számos (összesen 38) kiemel-
kedően fontos napirend tárgyalására került sor. Ilyenek például a vízdíjjal kapcsolatos 
kérdések megvitatása, az alpolgármester megválasztása, valamint a testület bizottságai-
nak újjá szervezése. Az ülésre meghívást kaptak a bizottságok külsős tagjai és községünk 
polgárai közül is többen megjelentek.
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Gabriella jegyző asszony elmondta, hogy a 
decemberi testületi ülésen nem volt szó a kö-
zületi alapdíjról. A testületi ülést követően 
jött az e-mail az önkormányzatnak, hogy 
nem került bele ez a tétel a rendeletbe. Ez egy 
technikai hiba – mondta Erdősi László, 
melynek kijavítására most sor kerülhet. 
Hunya Krisztina képviselő asszony kérdé-
sében azt a kifogást fogalmazta meg, hogy a 
most megkapott lakossági számlában a víz-
díjhoz kapcsolódóan is és a csatornadíjhoz 
kapcsolódóan is szerepel az alapdíj (168 Ft + 
ÁFA). Erről a decemberi tárgyaláson szó sem 
volt! Az ÉTV Kft. gazdasági igazgatója vála-
szában kifejtette, hogy számukra milyen hát-
rányt jelent az, hogy a hiányos rendelet miatt 
majd csak márciustól tudják a közületek ré-
szére kiszámlázni az alapdíjat. Ez után a Tes-
tület megszavazta, hogy március 1-vel a ren-
deletbe bekerülhet a közületek részére szám-
lázandó alapdíj. Hunya Krisztina kérdésére 
nem kapott választ, ezért azt ismét feltette. 
Az ÉTV Kft. gazdasági igazgatója azt állítot-
ta, hogy erről volt szó a decemberi ülésen. Az 
igazgató úr úgy emlékszik, hogy ezt a kérdést 
körültekintőn megtárgyalták, majd erről sza-
vazás történt. Dr. Mosolygó Sára szerint a 
tárgyalások során és a határozatban is „szol-
gáltatási egységenként” volt szó az alapdíj 
felszámításáról. 
(Herceghalom Önkormányzata Képviselő-
testületének 16/2010.(XII.30.) rendelete az 
önkormányzati tulajdonú vízi közműből szol-
gáltatott ivóvíz és a biztosított csatornaszol-
gáltatás díjának megállapításáról (4) A la-
kossági víz- és csatornaszolgáltatási alapdíj: 
168,-Ft/hó +ÁFA. szöveg szerepel a rendelet-
ben. Ez a megfogalmazás valóban nem azt je-
lenti, hogy az alapdíjat kétszer kell felszá-
molni. A szerk. megjegyzése)
Ezt követően előkerült egy táblázat, amely-
ben valóban kétszer szerepel az alapdíj fel-
számítása, azonban a táblázat szöveges ma-
gyarázatában ez nem került megfogalmazás-
ra. A gazdasági igazgató úr ezt hibának minő-
sítette. Erdősi László Polgármester úr ez 
után arról beszélt, hogy a bizottsági ülésen 
teljesen más adatokról tárgyaltak. A testületi 
ülésre egészen más adatokat terjesztett be az 
ÉTV Kft., így a testület félre lett vezetve. 
Polgármester úr végszavában azzal zárta le 
ezt a vitát, hogy többé az nem fordulhat elő, 
hogy olyan körülmények között kell döntése-
ket hozni, amikor nem ismertek a körülmé-
nyek, az adatok naponta változnak. Most a 
határozat visszavonásra került, ami azt jelen-
ti, hogy az eredeti állapot marad érvényben 
azzal a változással, hogy a lakossági alapdíj 

leszámlázásra kerül. A Képviselő-testület a 
közületi alapdíj vonatkozásában rendeletét 
módosította.

Az ÉTV tájékoztatása a herceghalmi 
kutak vízjogi üzemeltetési engedélye
zéséről
Az ÉTV Kft. levélben értesítette az önkor-
mányzatot, hogy a herceghalomi kutak vízjo-
gi üzemeltetési engedélye négy hónap múlva 
lejár. Ez idő alatt kell döntenie a Képviselő-
testületnek a kutak további sorsáról. Több 
megoldás létezik a település vízellátásának 
megoldására. Erről már régebben (az előző 
testület működése alatt) volt szó. Az ÉTV 
Kft. főmérnöke ismertette a változatokat, 
azok várható költségeit. Elmondta, hogy 
egyik változat megvalósítása esetén sem fog 
a víz díja csökkenni. Ez ügyben a bizottságok 
nem foglaltak állást. A testület azzal zárta le 
a vitát, hogy a kérdést napirendre tűzi és a bi-
zottságokban szakértők bevonásával meg 
fogja tárgyalni ezt a kérdést.
A szünet után az alpolgármester meg-
választására került sor.
Erdősi László polgármester az alpolgármes-
teri tisztség betöltésére Csizmadia Zsuzsan-
na képviselő asszonyt jelölte, aki a jelölést 
elfogadta. Ezután a Képviselő-testület titkos 
szavazással, minősített többséggel megvá-
lasztotta Csizmadia Zsuzsannát alpolgár-
mesternek.
Ugyanennek a napirendi pontnak második 
részeként a testület szavazott az Alpolgár-
mester tiszteletdíjáról és költségátalányáról. 
Kisebb vita után a Képviselő-testület meg-
szavazta az Alpolgármester 200.000 Ft-os 
tiszteletdíját és a költségátalányt a tiszteletdíj 
20 %-ában állapította meg.
A Képviselő-testület januári ülésén döntött 
arról, hogy az eddigi három bizottságot fel-
oszlatja és helyette két bizottságot működtet 
4–4 képviselő taggal és két-két külsős szak-
értővel.

A Humán és Környezetvédelmi
Bizottság tagjainak megválasztása
Először a jelöltek nyilatkozataira került sor, 
vállalják-e a bizottsági munkát. Majd arról 
kellett nyilatkozniuk, hogy hozzájárulnak-e a 
nyilvános üléshez. Ezt követően a jelöltekre 
abc sorrendben szavaztak a képviselők. En-
nek végeredményeként a Képviselő-testület 
a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tag-
jának megválasztotta:
Erdei László, Hunya Krisztina, Izsák Irén, 
Makay István képviselőket rendes tagnak to-
vábbá Galai Pétert valamint Hajdú János nét 

külsős bizottsági tagnak. Ezt követően Erdősi 
László polgármester Makay Istvánt javasolta 
megválasztani a Bizottság elnökének. A Kép-
viselő-testület a jelöltet megválasztotta.

A Pénzügyi és Településfejlesztési
Bizottság megválasztása
Mint az előzőekben most is először a jelöltek 
nyilatkozatára került sor, vállalják-e a bizott-
sági munkát. Majd arról kellett nyilatkozni-
uk, hogy hozzájárulnak-e a nyilvános ülés-
hez. Mivel Vas Károly az ülésen nem jelent 
meg, nyilatkozni nem tudott, ezért a levezető 
Polgármester úr zárt ülést rendelt el. A Kép-
viselő-testület a jelölteket zárt ülés keretében 
megválasztotta. Jelöltek: Erdei László, 
Izsák Irén, Makay István, dr. Mosolygó 
Sára képviselők továbbá külsős tagok: 
Nemesné Zöld Magdolna és Vas Károly. 
Erdősi László Polgármester jelöltje a bizott-
ság elnökének: Erdei László volt. 

Eskütétel
Elsőként a megvá-
lasztott Alpolgár-
mester Csiz ma-
dia Zsuzsanna tet-
te le esküjét. Ez-
után következett a 
bizottsági rendes 
és külsős tagok es-
kütétele.

 
A természetbeni és pénzbeli ellátások
ról szóló 7/2007.(IV.10,) önkormány
zati rendelet módosítása
A Jegyző asszony ismertette, hogy az aktív 
korúak ellátásának szabályozása terén az ed-
digi rendelkezésre állási támogatást a „bér-
pótló juttatás” támogatási forma váltotta fel. 
A jogosultsági feltételek nem változtak. Az 
aktív korúak ellátásának második formája a 
rendszeres szociális segély. A bérpótló támo-
gatásra való jogosultság szabályozásánál a 
törvény nem ad az önkormányzatnak rende-
letalkotási lehetőséget. E rendeletben megala-
kításra került a Szociálpolitikai Kerek asztal 
intézménye is. Az előterjesztést a bizottságok 
előzetesen megtárgyalták. A Képviselő-testü-
let a rendelet módosítását elfogadta.

A költségvetés és zárszámadás előter
jesztéséhez kapcsolódó mérlegek tar
talmának meghatározásáról szóló ren
delettervezet megvitatása
A rendelettervezet előterjesztését a Pénzügyi 
és Gazdasági Bizottság megtárgyalta. A Kép-
viselő-testület az előterjesztésen szereplő ja-

Csizmadia Zsuzsanna
eskütétele
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vaslatot, változtatás és kiegészítés nélkül el-
fogadta.

Az önkormányzat 2011. évi költség
vetésének megvitatása
Tekintettel arra, hogy a Német Kisebbségi 
Önkormányzat költségvetését még nem tudta 
elfogadni – és ez feltétele az önkormányzati 
költségvetési rendelet elfogadásának – a ren-
delet megalkotásáról a Képviselő-testület kö-
vetkező ülésén fog dönteni. 

A Herceghalom 244/17/D/9 hrsz.ú 
ingatlan önkormányzati tulajdonba 
adása iránti kérelem megerősítése
A fenti ingatlan a tulajdonos halála után a Ma-
gyar Állam tulajdonába került. Herceg halom 
Önkormányzata már korábban kezdeményez-
te az ingatlan önkormányzati tulajdonba adá-
sát. Januárban ajánlat érkezett az MNV Zrt.-
től azzal a tartalommal, hogy az önkormány-
zat erősítse meg határozatát, az ingatlanra vo-
natkozóan. A Pénzügyi és Gazdasági Bizott-
ság javasolta a Képviselő-testületnek, hogy 
erősítse meg szándékát az ingatlan átvételével 
kapcsolatban. A Képviselő-testület a határoza-
ti javaslatot elfogadta azzal, hogy az átvett in-
gatlant önkormányzati lakásgazdálkodás kere-
tében bérlakás céljára hasznosítja. 

A Herceghalom 244/5/A/6 hrsz.ú
ingatlan önkormányzati tulajdonba 
adásához szükséges nyilatkozat
megerősítése
Az előző napirendi pontban tárgyaltakhoz ha-
sonlóan ezzel az ingatlannal kapcsolatban is a 
megerősítésről döntött a Képviselő-testület. 

Szarka Miklós, a Kharoon Temetkezé
si Kegyeleti Szolgálat tulajdonosának 
kérelme a kegyeleti szolgáltatási szer
ződés, illetve a köztemetőről szóló 
rendelet módosítására
A vállalkozó a kegyeleti szolgáltatási díjak 
megemelésére kérte az Önkormányzatot. 
A Képviselő-testület a Pénzügyi és Gazdasá-
gi Bizottság javaslata alapján a vállalkozó 
kérését nem támogatta.

A TescoGlobal Zrt. díjmódosítási
kérelme
A Zrt. levélben fordult az Önkormányzathoz, 
hogy a szolgálati lakások megemelt bérleti 
díját el tudják fogadni, de jelzik annak indo-
kolatlanul magas mértékét. Kérik a díj felül-
vizsgálatát. A Képviselő-testület a Pénzügyi 
és Gazdasági Bizottság javaslata alapján el-
utasította a Zrt. kérését.

A logopédiai ellátásról szóló megálla
podás módosítása
Először a Testület a korábban már elfogadott 
logopédiai ellátásról szóló megállapodás mó-
dosításáról döntött. Erre azért volt szükség, 
mert az előkészítést végző kistérség az ellátá-
si időszakot tévesen állapította meg. A kistér-
ség nem a teljes évben, hanem csak 2011. 
szeptember 1-től veszi át a feladat ellátását. A 
Képviselő-testület az előterjesztést változat-
lan formában, kiegészítés nélkül elfogadta és 
a módosítást megszavazta.

Feladatellátási szerződés aláírása
A Képviselő-testület a Budaörsi Kistérségi 
Többcélú Társulással a pedagógiai szak-
szolgálati feladatok közül a nevelési tanács-
adói ellátás biztosítására kötendő megálla-
podást jóváhagyólag elfogadta. Felhatal-
mazta Erdő si László polgármestert a megál-
lapodás aláí rá sára. A Képviselők döntöttek 
az 1.380.000 Ft szükséges támogatásból 
Herceg halom Községre eső 710.000 Ft meg-
adásáról. A különbözet állami támogatásból 
származik.

Traktor eladása
A Képviselő-testület megszavazta az önkor-
mányzati tulajdonú Pasquali kistraktor eladá-
sára vonatkozó előterjesztést. A működés-
képtelen állapotú traktor eladási árát 708.000 
Ft bruttó összegben határozták meg.

Babamama Klub támogatási kérelme
A Baba-mama Klub 40.000 Ft támogatást kér 
a klubhelyiség szőnyegének kicseréléséhez. 
A klub a szőnyeg megvásárlásához 20.000 Ft 
önrésszel tud hozzájárulni. A Képviselő-tes-
tület a kért támogatási összeget az önkor-
mányzat 2011. évi költségvetéséből biztosít-
ja. Az erről szóló előterjesztést a Testület 
meg szavazta.

Magyar Önkormányzatok
Szövetségébe történő belépés
A belépési szándékot a bizottságok megvitat-
ták. Az erről szóló előterjesztést a Képviselő-
testület megszavazta. Így Herceghalom Köz-
ség Önkormányzata évi 10 Ft/lakos díj mel-
lett belép a Magyar Önkormányzatok Szö-
vetségébe. A testület felhatalmazta Erdősi 
László polgármestert, hogy a belépési nyilat-
kozatot aláírja.

Polgármesteri Hivatal Alapító
Okiratának módosítása
Az előzetes bizottsági tárgyalások után a 
Képviselő-testület megszavazta az Alapító 

Okirat kiegészítését: folyóirat, időszaki kiad-
vány kiadása és médiareklám feladatokkal. 
Két további feladattal egészítették ki azt: út, 
autópálya építése valamint adó, illeték kisza-
bása, beszedése, adóellenőrzés. Ugyanakkor 
három megszűnt tevékenységet töröltek az 
okiratból.

Dr. Vass Miklós Alapítvány
támogatási kérelme
Az előzetes bizottsági megbeszéléseken 
olyan határozati javaslat született, hogy az 
alapítvány által nyújtott szolgáltatásokat az 
Önkormányzat kistérségi szinten kívánja 
megoldani. Ezért az Alapítvány kérését nem 
támogatja. A Képviselő-testület a határozati 
javaslatot változatlan formában szavazta 
meg, azaz elutasította. 

A mányi ipari parkból víz
és szennyvíz csatlakoztatása
a HerceghalomMányHáromrózsa
vízhálózatra, illetve a szennyvíztelepre
A Fehérvár Víziterv Mérnöki Iroda kéréssel 
fordult az önkormányzathoz, hogy engedé-
lyezze a már előzetesen megépített Herceg-
halom-Mány-Háromrózsa szennyvízhálózat-
ra történő rácsatlakozást. A Talentis Techno-
lógiai Park I. ütem szennyvízbekötéséről van 
szó. Több képviselő hozzászólásában java-
solta, hogy az engedélyt csak abban az eset-
ben adja meg az Önkormányzat, ha a beruhá-
zó vállalja, hogy amikor a szennyvízüzem 
kapacitása eléri a kritikus mértéket és Her-
ceghalom csatorna ellátása veszélybe kerül, 
kössön le a hálózatról, illetve hajtson végre 
bővítést a saját tulajdonát képező szennyvíz 
telepen. Erdei László képviselő javaslata 
volt, hogy az engedély megadását kössük a 
csatorna díjának csökkentéséhez. A vitát kö-
vetően a Képviselő-testület arról döntött, 
hogy az áprilisi testületi ülésen visszatér a 
kérdésre. Addig szakértők bevonásával szük-
séges értékeltetni, hogy milyen lehetőségek 
vannak arra, hogy Herceghalom Község sem-
milyen körülmények között ne kerülhessen 
olyan helyzetbe, hogy a szennyvízellátásban 
probléma léphessen fel. A testület szavazatá-
val a döntést elnapolta.

Kompozíció Kft. belterületbe vonási 
kérelme
A Képviselő-testület szavazatával jóváhagy-
ta a Kompozíció Kft. kérését, miszerint a 
016/3 hrsz.-ú ingatlan belterületbe vonását 
támogatja. A belterületbe vonás költségét a 
Kompozíció Kft. köteles állni és azt megelő-
legezni. 



5HERCEGHALOMI HÍRMONDÓ  2011/1

Herceghalomi 
Hírmondó

Megjelenik havonta

Kiadja: 
Herceghalom Önkormányzata

Tel.: 23/530-560
E-mail: polghiv@herceghalom.hu

www.herceghalom.hu

Felelős szerkesztő:  Szabó György
Tel.: 23/319-038 06-30/512-3810

E-mail:
szgyorgy.szabo@gmail.com

Nyomdai munkák:

Nyomdaipari Kft.

Az elővárosi vasútvonalak
megálló helyeinek fejlesztése,
P+R, B+R parkolók kialakítása
Erdősi László elmondta, hogy a változások-
nak mi élvezői lehetünk, de a terv megvalósí-
tásával kapcsolatban igényeket kell bejelen-
tenünk. A Képviselő-testület arról szavazott, 
hogy a korábbi 110/2010 (IX.07) számú ha-
tározatában előírt feltételeket a P+R és B+R 
parkolók kialakításában törli, de a későbbiek 
folyamán, azaz a Biatorbágy-Tata vasútvonal 
fejlesztése esetén vagy bármilyen MÁV meg-
keresés esetén a határozatban leírtakat figye-
lembe kell venni.
A határozati javaslatot a Képviselő-testület 
megszavazta.

Járdaépítési program folytatásának 
megtárgyalása
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Kép viselő-testülete megszavazta, hogy a Pa-
tak utca burkolat-felújítási és gyalogjárda 
ter  vének, valamint a kapcsolódó kertészeti 
terv elkészítésének elvégzésével a Pannon út 
Kft-t bízza meg 230.000 Ft+ÁFA összegért, 
melyet a 2011. évi költségvetés felhalmozási 
tartaléka terhére biztosít.

Javaslat a Környezetvédelmi Alap
felhasználására
A Képviselő-testület szavazatával biztosítot-
ta a Környezetvédelmi Alap 2011. évi terve-
zett felhasználásának költségeit. 

Környezetvédelmi program
készíttetése, ajánlatok megvitatása
Az előzetes bizottsági vitákat követően a 
Képviselő-testület megszavazta az aktuali-
zált Környezetvédelmi Program elkészítését. 
Ezzel a feladattal a Vis Naturális Bt-t bízza 
meg, 379.000 Ft+ ÁFA összegért. A kifizetés 
a 2011. évi költségvetés Környezetvédelmi 
Alapjának terhére fog történni.

Bérlakások értékbecslése
Az Önkormányzat a bérlakásokat a Széche-
nyi Terv pályázat keretében építette, ezért 
minden évben köteles beszámolni a támoga-
tással épült bérlakások lakbérszintjéről, a 
bérbeadási rendszer működéséről, az épület-
tel kapcsolatos kiadásokról és bevételekről, 
valamint 3 évenként az értékbecslő által meg-
állapított forgalmi értékről.
A Pénzügyi és Gazdasági Bizottság előzete-
sen megtárgyalta a határozati javaslatot. A 
Képviselő-testület szavazatával elfogadta a 
Terra Penta Kft. 70.000 Ft+ ÁFA összegű 
ajánlatát az értékbecslés elvégzésére. 

Közfoglalkoztatási pályázat
benyújtása
2011-ben az „Út a munkához” programot fel-
váltotta a „Nemzeti Közfoglalkoztatási Terv”, 
melynek lényeges változása, hogy az önkor-
mányzatok számára az eddigi korlátlan fog-
lalkoztatási keretet maximalizálta. Herceg-
halom 4 hónap időtartamra 1 fő 8 órás foglal-
koztatására, továbbá 6 fő 4 órás foglalkozta-
tására szintén 4 hónapos időtartamra kapott 
lehetőséget. A pályázat benyújtásának felté-
tele, hogy a Képviselő-testület hagyja jóvá a 
foglalkoztatáshoz szükséges önrész biztosí-
tását az éves költségvetésben. A Testület a 
határozatot szavazatával elfogadta, és arról is 
döntött, hogy az Önkormányzat a pályázatot 
benyújtja.

Kávézó üzemeltetés a Könyvtárban
Varga Tóth Csaba iskolaigazgató kéréssel 
fordult az Önkormányzathoz, hogy a Könyv-
tár folyóirat olvasó helyiségében egy kávézó 
üzemeltetésére adjon engedélyt. A kiírt pá-
lyázatra több vállalkozó is jelentkezett, azon-
ban eddig senki sem vállalta az üzemeltetést. 
Az újabb tárgyalások során Mónus Zoltán 
biatorbágyi vállalkozó konkrét ajánlatot tett a 
kávézó üzemeltetésére. A Képviselő-testület 
hozzájárult ahhoz, hogy a Könyvtárban Mó-
nus Zoltán a biatorbágyi Faluházban lévő 
Café Chaplyn tulajdonosa Herceghalomban 
is üzemeltethessen kávézót a Könyvtárban. A 
Testület döntött arról is, hogy konkrét tárgya-
lásokat kell kezdeményezni a vállalkozóval, 
és a legapróbb részletekig előre tisztázni kell 
a szerződés feltételeit és az anyagi, tárgyi fel-
tételek megvalósulását.

AVE Zrt. díjmódosítási kérelme
Az AVE Tatabánya kéréssel fordult az Ön-
kormányzathoz, hogy a temetői hulladék el-
szállításának költségeit a Testület emelje meg 
5 %-al. A szerződés felbontásának feltételeit 
az Önkormányzat megvizsgálta és megálla-
pította, hogy a Ptk. vonatkozó rendelkezései 
szerint az bármikor felbontható. A Képvise-
lő-testület megszavazta, hogy az Önkormány-
zat a szerződést bontsa fel, a temetői hulla-
dék elszállítására a Hunya Kft.-vel kössön 
szerződést. A határozati javaslatot a Testület 
elfogadta.

Ezt követően a Képviselő-testület zárt ülés 
keretében foglalkozott a Szociális Kerekasztal 
tagjainak megválasztásával és a 2011- évi 
Közművelődésért Díj odaítélésének javasla-
tával.

Szabó György

Tisztelt Lakótársaim!
1848. március 15. egyik legfontosabb nem-
zetünk ünnepünk. A forradalomra mindnyá-
jan büszkén emlékezhetünk. A középületeket 
fellobogózzuk, és mint minden évben most 
is ünnepi programmal emlékezünk meg 1848 
hőseiről. Kérem Önöket, hogy ezen a napon 
tegyék szebbé településünket azzal, hogy la-
kóházaikra is kitűzik a nemzeti színű zász-
lót az ünnepre. 
Tisztelettel meghívom Önöket az 1848-49-es 
forradalom és szabadságharc emlékére ren-
dezett ünnepségre, melynek időpontja 2011. 
március 15. kedd, 17.00 óra, helyszíne a 
Kulturális Egyházi Központ. 
16.00 órától Varga Imre huszárjai invitálják a 
lakosságot. Az ünnepi köszöntő után iskolánk 
tanulói és a Labdarózsa Kórus előadását lát-
hatják. A műsor után adjuk át a Herceghalom 
Község Közművelődéséért díjat.
A hagyományoknak megfelelőn koszorúzás 
következik a Millecentenáriumi emlékmű-
nél, majd azt követően fáklyás felvonulásra 
hívom a jelenlévőket. Az ünnepi megemléke-
zés zárásaként forró teára várjuk a felvonuló-
kat a Kulturális Egyházi Központba.
Mindenkit szeretettel várunk, jöjjenek el, 
ünnepeljünk együtt! 

Erdősi László polgármester
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Kulturális hírek

Kulturális Egyházi Központ
FELHÍVÁS

A 2010. évi „Pincétől a padlásig” 
c. kiállítás fotóanyagainak egy ré-
szét a tulajdonosok még nem vitték 
el. Kérjük mindazokat, akik a kiál-
lításra fotót adtak és még nem kap-
ták vissza, szíveskedjenek azokat 
átvenni a KEK-ben Izsák Iréntől 
vagy Körösladányi Évától.

Előadás a Színházi Világnap alkalmából
2011. március 25-én pénteken 18.30 órakor a KEK-ben

MESÉK A SÚGÓLYUKBÓL
„Az emlékezés gyertyáit szeretném meggyújtani a XX. század nagy 
művészei előtt, akikkel jó sorsom összehozott.”

TARR MARI… nem is, helyesen „a Tarrmari” –a Madách Színház 
közszeretetnek örvendő súgója ezúttal kimegy a színpadra a kulisszák 
mögül (alól), és minden emberségét latba vetve beszél azokról, akik-
kel dolgozott. Azokról a nagyszerű emberekről és színészekről, akiket 
ma már kezdenek elfelejteni. Az ő szándéka ma pusztán annyi, hogy 
ez ne következhessen be. Aranyos, kedves, vicces és szép történetek 
várnak ránk, mindenféle öncéltól és sallangtól mentesen.
Közreműködik: Dunai Tamás érdemes művész
Belépődíj: elővételben 600 Ft., az előadás napján 1.000 Ft.

A Községi Könyvtár programjai
VENdÉGüNK VOLT PÁLFFY ISTVÁN

Gentleman – a kifogástalan úriember. Maga a finom elegancia, hozzá 
egy képzett hírolvasói-hírszerkesztői beszéd minőség, a sármör, a stí-
lus-nagykövet – ezek fogalmazódtak meg bennem Pálffy Istvánról a 
herceghalmi előadása nyomán. 
Azt mondják némi filozófiai megközelítéssel, hogy nincsenek „Té-
nyek”, interpretációk vannak. A személyesség hitelével megszűrt va-
lóság, az ily módon újrarendezett világ már alkotói folyamat, ezek 
értő befogadása az életünket teszik emberivé. Emberivé, tehát megél-
hetővé…
Pálffy István betiltott jegyzetének, „a veszélyben az én hazám…” 
című gondolatfutamnak jelentősége volt, hiszen kilépett a személyes-
ségével abból a hírgyári sablonból, aminek a jelenlétét, közvetített 
eszményeit ma már alig-alig kérdőjelezzük meg, ami már átitatott 
minket, médiahasználóvá, esetenként függővé alakított. Pálffy István 
legfontosabbat tette, hogy a várható következmények ellenére is vál-
lalta önmagát. Vállalta a gondolatait átitató patriotizmust, a magyar-

ság szeretetet, a közönnyel és fásultsággal szembeni felszólalást. Ez 
valódi közszolgálat. Tessék csak a szó eredeti értelmét keresni! 
Pálffy Istvánt nem politikusként, nem országgyűlési képviselőként 
hívtuk meg, hanem leginkább íróként, közéleti személyiségként, és 
látensen azért, hogy a jelenlévők egy személyességet, egy arcot, meg-
tapasztalt gesztusokat tehessenek a közéleti, az alkotói tevékenysége 
mögé. A választékosság, az igényesség a csomagolás, az eszmei tarta-
lom mögött az egymásra figyelés volt a legfőbb üzenet. 
Erdősi László polgármester úr a település nevében köszöntötte ven-
dégünket, és a jelek szerint nem nyúltunk mellé az ajándékként át-
adott borválasztással – borszakértőnek ez nem könnyű – sem.
A Herceghalomi Községi Könyvtárban sokan voltak, és ez olyan jó. 
És higgyék el ebben a gesztus-deficites és érdekvezérelt világban jó 
ezt leírni. Egy kis demonstráció, egy kétezer lelkes település demonst-
rációja, hogy figyeltünk egymásra.

Jóna Dávid

dROGOS A GYEREK –
SZüLőI PÁNIK cÍMMEL

„A „fürdősó” drogok jelenthetik a legtöbb 
gondot...” mondta a neves toxikológus 
egyetemi docens, a Péterfy Sándor utcai 
Kó rház osztályvezető főorvosa.
dr. Zacher Gábor
rendhagyó szülői értekezletet tartott
a Községi Könyvtárban,
2011. február 24-én, csütörtökön.

Részletes beszámoló a következő lapban 
jelenik meg!

BRUcE SPRINGSTEEN KLUB
A KÖZSÉGI KÖNYVTÁRBAN 

2011. március 4-én, pénteken a magyaror-
szági Bruce Springsteen Klub mutatkozik 
be a Községi Könyvtárban. Közreműködik 
Mester Csaba ének, gitár, szájharmonika és 
Walter Péter ének, gitár. Dalok, beszélgetés, 
koncertélmények vetítése.

A részvétel díjmentes!

A herceghalomi Általános Iskola
és Óvoda programjai

A MÉHEcSKE cSOPORT ÖRÖKBE
FOGAdJA MÓRIc MEdVÉT... 

Reggel gyerekzsivajtól volt 
hangos az óvoda udvara, 
ami szombat lévén elég 
nagy feltűnést keltett a kör-
nyéken. A Méhecske cso-
port Juci és Anita óvó né-
nik szervezésében családos 
mackó lesre indult a Buda-

Részlet az előadásból: Tarr Mari és Dunai Tamás

Méhecske csoport a Vadasparkban

Előzetes

Előzetes
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keszi Vadasparkba. Az idő kitűnő volt egy szabadban töltött kirándu-
lásra. Együtt fedeztük fel az ébredező természet szépségét, lestük meg 
a barlangjából előbújó medvét. A kiadós séta, az állatokkal való is-
merkedés és őzetetés után a melegedőben a gyerekek fatörzsből, ter-
mésekből készítettek mackó figurákat. A következő feladat mackó-

nyomok keresése volt. A 
Vadaspark munkatársai el-
rejtettek 50 db nyomot, 
melyet a kis nyomkeresők-
nek meg kellett találni a 
park területén. A Méhecs-
ke csoportnak együttes 
erővel 20 nyomot sikerült 
felfedezni. Nagy volt a tét, 

a játék nyertese örökbe fogadhatta az egyik mackót. Igazán mozgal-
mas, érdekes kirándulás élményével lettünk gazdagabbak ezen a 
szombaton! Köszönjük a szervezést az óvó néniknek!
Kedden kaptuk az értesítést, hogy a Méhecske csoport nyerte meg a 
nyomkeresős feladatot, így örökbe fogadhatjuk Móric medvét. Az 
örökbefogadási ceremóniára a tavasz folyamán kerül sor.

Izsák Irén, szülő

SZÉP KIEJTÉSI VERSENY

1823. január 22-én írta Kölcsey Ferenc a Himnuszt. Ma ezt a dátumot 
a Magyar Kultúra Napjaként tiszteljük.
Iskolánkban ezen az emléknapon rendeztük hagyományos Szép kiej-
tési versenyünket. Farkasné Bíró Klára, Patakiné Bitay Adél ta-
nárnők és Jóna Dávid könyvtáros megnyitó szavai után kezdődött a 
megmérettetés.
A szép számú versenyző gyerekcsoportnak az élőbeszédhez hasonló, 
kifejező olvasással kellett rövid szövegeket felolvasniuk. A szabadon 
választott szöveg elolvasása után nehéz feladat volt prózai szöveg el-
mondása. Köszönjük az osztályfőnököknek és magyar tanároknak a 
lelkiismeretes felkészítő munkát!

Eredmények:
3–4. osztály:
1. Farkas Nóra /4. o./ 2. Gorecka Liliana /3. o./ és Petrik Sára /3. o./ 
3. Szabó Flóra /4. o./
5–6. osztály:
1. Brüll Kamilla /5. o./ 2. Tessenyi Zsuzsanna /5. o./ 3. Juhász Bet-
tina /6. o./ és Herczegh Adél /6. o./
7–8. osztály:
1. Görömbei Blanka /8. o./ 2. Enyedi Kinga /8. o./ 3. Puskás Felícia 
/8. o./ és Szalai Máté /7. o./
A megyei versenyen iskolánkat az első helyezett tanulók képviselték, 
február 4-én, a pilisvörösvári Kazinczy versenyen.
A megmérettetésen 15 iskola tanulói vettek részt.
Nagy büszkeségünkre Farkas Nóra 4. osztályos tanuló 2. helyezést 
ért el. Felkészítője Zsohárné Stricker Katalin volt.

Gratulálunk!
Varga-Tóth Csaba intézményvezető

MAcKÓNAP VOLT FEBRUÁR 2-ÁN

Iskolánkban 5. alkalommal rendeztük meg a Mackó napot.
A jelszó: Mackó koma felébredt, legyen vége a télnek! – felhangzása 
után minden diák és tanár mackóval a hóna alatt érkezett. Összesen 
550 „medvemeteorológus” tanult, tornázott, játszott az órákon.
Idén 1. alkalommal az ovisok is mackóvá változtak. Medvebarlangot 
építettek, álarc mögé rejtőztek, brummogtak és táncoltak. Egész nap 
nyitva volt a „medvebüfé”.
Köszönet az óvoda és az iskola pedagógusainak a sok-sok készülé-
sért, lelkesedésért.
Versek is születtek napközben.

Íme, néhány közülük:

Vass Anna: Hapci Maci
 
Hapci,
megfázott
a maci!
 
Kabát jó
ha tán
nagy a hó!
 
Mackó nap,
hátha
süt a nap!
 

Mikic Flóra: Mackó vers
 
Vackor Mackó
felébredt,
legyen vége a télnek.
Megunta már a hideget,
várja már a meleget.
Mackó várja a tavaszt,
hogy ehesse a halat.
A mézet is szereti,
a málnát is kedveli.
 
Zsohárné Stricker Katalin, 

Varga-Tóth Csaba

SPORTSIKEREK

Tanulóink ismét sikerrel szerepeltek a Diákolimpián.  Az 5–6. osztá-
lyos focista fiúk negyedikek, a kézilabdás lányok másodikak lettek. 

Széchenyi Zoltán, testnevelő tanár

ISKOLAI FÉLÉVZÁRÁS

A 2010/11-es tanév első félévét január 14-én zártuk, a gyerekek 21-én 
vitték haza a féléves bizonyítványt. Az 1-2. osztályosok szöveges érté-
kelést kaptak, a többiek munkáját félévi osztályzattal értékelték a pe-
dagógusok. Február 8-án a tantestület félévi nevelési értekezletet tar-
tott, melynek keretében átfogóan és egyben részletekbe menően érté-
kelte az eltelt időszakot. Megvalósítottuk a munkatervben előre terve-
zett feladatainkat, a tanulmányi-nevelői munka és tervezett programok 
terén egyaránt. Az alsó tagozat magatartás-szorgalom átlaga 4,63; 
4,61, a felsősöké 4,04; 3,71 lett. Az összesített tanulmányi átlag 4,48 és 
3,78. Tanulóink eredményesen szerepelnek számos levelező, kistérsé-
gi tanulmányi, kulturális és sporteseményen. Igyekeztünk ezekről ak-
tuálisan konkrét tájékoztatást nyújtani. A kollégák elismerően nyilat-
koztak az alsó tagozat iskolaotthonos működéséről, egészségnevelési 
eredményeinkről. Logopédusunk több iskolás kezelését tudta vállalni, 
zeneoktatásunk furulya-fuvola szakkal bővül. Kiemelt téma volt a nem 
szakrendszerű oktatás és a minőségfejlesztési munka, a nyelvtanítás 
megújítására vonatkozó terv és pályázási lehetőségek áttekintése, az 
óvodával és könyvtárral való együttműködés értékelése. A hagyomá-
nyos, arculatteremtő eseményeken (Gesztenyés napok, Márton nap, 
Kukoricabál, stb.) túl több új esemény színesítette a skálát (Tök jó nap, 
Énekkaros turné, stb.). Tennivaló, program a második félévre is bőven 
maradt. A közelgő események (farsang, kistérségi matematika verseny, 
rendhagyó osztályfőnöki óra, stb.) szervezését megkezdtük, a későbbi 
eseményekről honlapunkon lehet tájékozódni.
Köszönjük vendégeinknek, a Humán Bizottság elnökének, Csizma-
dia Zsuzsannának, az óvodavezetőnek, Márkusné Vörös Ibolyá-
nak, a Szülői Közösség elnökének, Petrikné Gál Csillának megtisz-
telő jelenlétét.

Varga-Tóth Csaba, igazgató  
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Ennek szellemében az évek során összesen 
több mint 1000 facsemetét ültettünk Móricz-
ligeten, és minden évben már hagyomány-
szerűen megtartjuk „szemétszüret” elnevezé-
sű programunkat is. A faültetéseken nagy 

örömünkre rendszerint rész vesz Tompos At-
tila vezetésével a helyi fiatalság is, munkáju-
kat ezúton is köszönjük. Mind a szemétszüret 
program, mind a faültető tevékenység során 
nagyszerű együttműködésre leltünk több más 
helyi civil szervezettel (Labdarózsa Kórus, 
Mosolysziget Egyesület) és az iskolával is, 

A Sportegyesület számos lehetőséget nyújt 
azok nak, akik a hétköznapokon is szeretnének 
mozogni és aktívan kikapcsolódni, egészségü-
ket játékos formában megóvni és karban tar tani.
Rendszeres programjaink:
• labdarúgás: 

szerda 18.15–20.00 és péntek 18.00–20.00
• tollaslabda: 

hétfő és csütörtök 19.00–21.00
• asztalitenisz: 

kedd 19.00–21.00
A foglalkozásokhoz, melyeknek a herceg-
halomi tornacsarnok ad otthont, bárki szaba-
don csatlakozhat. Várunk mindenkit az álta-
lunk szervezett biciklis- és gyalogtúrákon is!
Az egyesület éves tagsági díja 18 évnél fiata-
labb tagoknak 3.000,- Ft., 18 év felettieknek 

köszönet érte. A Szentiván éjszaka rendez-
vényt is mi indítottuk útjára 2004-ben, azóta 
ez az ünnep is hagyománnyá lett községünk-
ben más civil szerveződés jóvoltából. Min-
den év december elején az egye sületi tagság 
gyermekeinek Mikulás ünnepséget szoktunk 
rendezni a Kulturális Egyházi Központban. 
Ténykedésünket a tagok által befizetett sze-
mélyenként évi 5.000,- Ft-os tagdíjból, a sze-
mélyi jövedelemadó nekünk utalt 1%-ából, 
Herceghalom Község Önkormányzatának tá-
mogatásából, adományokból valamint pályá-
zatokból fedezzük. Úgy határoztunk, hogy 
2011-ben a Móricz-ligeti játszótér – amelynek 
létrehozásában is jelentős szerepünk volt 
2005-ben – és az azzal szemben lévő terület 
fej lesztésével kívánunk foglalkozni. Elképze-
lésünk szerint a meglévő játszótér megszépíté-
sét tervezzük a kisebb gyerekek örömére, míg 
a szemben található területen a nagyobbak ré-
szére labdapálya, biciklis pálya kialakítására 
gondoltunk. Természetesen tudjuk, hogy a te-
rület fejlesztése önkormányzati feladat, ugyan-

5.000,- Ft., melyet az alábbi bankszámlaszám-
ra kérünk átutalni: UNICREDIT BANK 
10918001-00000064-70040001.

Kérjük azon tagjainkat, akik a 2010/2011. 
éves tagdíjat még nem fizették be, tegyék 
meg mihamarabb! Természetesen minden 
egyéb támogatói befizetést nagy örömmel fo-
gadunk!
Egyesületünk idén csatlakozott a Budavidék 
Zöldút Egyesülethez, mely a Zsámbéki-me-

akkor az egyesület a munkájával szeretné se-
gíteni ezen közösségi terek létrehozását. 
Amennyiben Önnek tevékenységünk szim-
patikus, úgy szeretettel várjuk tagjaink sorá-
ban, tagfelvételét egy egyszerű email útján 
jelezheti info@he-he.hu címre, illetve a kö-
vetkező címre küldött levélben: 2053 Herceg-
halom, Szirom köz 1.
Nagyon várjuk helyi lakosok jelentkezését, 
nemcsak Móricz-ligetről, – erősítve ezzel is 
az összetartozásunkat!
Kérjük azt is, hogy amennyiben Önnek is 
fontosak a fenti célok, úgy adójának 1%-val 
segítsen minket azok megvalósításában. Adó-
számunk: 18704754-1-13.
Látogassa meg honlapunkat www.he-he.hu, 
ahol minden szükséges információt megtalál 
és betekinthet tevékenységünkbe.

Helyiek Herceghalomért Egyesület
Abonyi Zoltán

dencében tervez kerékpártúrákat. Erről bő-
vebben a Herceghalomi Hírmondó követke-
ző számaiban olvashatnak.
Várunk mindenkit egy kis sportolásra! 

Róka Péter a HSSZE elnöke

Fotók a 2010. évi 
május 1. rendezvé-
nyen készültek

2011-ben a Móricz-ligeti játszótér és az azzal szemben lévő
terület fejlesztésével kíván foglalkozni a

Helyiek Herceghalomért Egyesület

A Sportegyesület számos lehetőséget nyújt azoknak, akik a hétköznapokon is szeretnének mozogni
és aktívan kikapcsolódni, egészségüket játékos formában megóvni és karbantartani.

Herceghalom – a Sportoló Közösség

A Helyiek Herceghalomért Egyesületet 2004-ben alapítottuk meg azzal a céllal, hogy a 
közvetlen környezetünket érintő faluszépítő programokkal – mint pl. a szemétszedés és 
a faültetés – közösséget teremtsünk Herceghalomban. Az elmúlt években községünkbe 
költözőket szerettük volna elsősorban aktivizálni és olyan programokat kínálni nekik, 
melynek eredményét közvetlenül érezhetik a lakókörnyezetükben. 

Bár Herceghalom apró közösség, de tapasztalataink szerint szívesen vesz részt minden közös programban, sportos megmozduláson. 
Sokan vállalnak feladatokat a különböző események szervezésben és lebonyolításában. Tavaly létrehoztuk a Herceghalomi Szabadidő- 
és Sportegyesületet – röviden HSZSE –, mely a lakosság sportbéli aktivitását kívánja szolgálni és közösséggé formálja a sportot ked-
velő embereket.
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Ne feledjük! Egy-egy szép tárgy, műalkotás 
vagy esztétikus belső tér, vagy az épített kör-
nyezetünk igényesen kialakított részei, da-
rabjai nem csak a szépségükkel gazdagítanak 
minket, hanem növelik komfortérzetünket, 
és rávilágítanak meg nem fogalmazott, ki 
nem mondott összefüggésekre. 

Elsőként Pekli Erika formatervező iparmű-
vészt mutatom be Önöknek.

Mivel foglalkozik, ki is a formatervező?

Aki mindenütt otthon van a forma világában. 
Legyen az kerámia, kovácsoltvas, műanyag 
vagy textil. Szeretem, ha minél sokoldalúbb 
tervezéssel bíznak meg. Úgy gondolom, 
nincs kis feladat egy formatervező számára. 
Ki gondolná pl., hogy az olaszoknál a köz-
kedvelt kagylótészta formáját neves desig-
nerük tervezte. Minden munkának megvan a 
ma ga szépsége!

Nyilván ez a fajta sokszínűség a munkáidat 
is jellemzi, de ne mondd, hogy tésztát is ter-
veztél!

Én is dolgoztam már tésztagyárnak, a gyer-
melyinek. Egy nagyon jópofa reklámajándé-
kot terveztem nekik, azonban tésztatervezés-
sel eddig még nem kerestek meg. Izgalmas 
feladatot számosat kaptam: készítettem és 
terveztem már hordozható vízesést, társasjá-
tékokat, hoszteszruhákat, bútorokat, reklám- 
és ajándéktárgyakat, különdíjakat, grillsütőt, 

kemencét, fűnyírót, fából szemüvegkeretet. 
A Gundel Borvendéglő arculatát is én tervez-
tem, tehát az étterem grafikai megjelenését, 
mindemellett a kovácsoltvas kapu és az ét-
laptartó is az én munkám.

Megismerve munkáidat, bevallom, lenyűgö-
ző az a bravúros készség, amivel egy egy 
anyagot, egy egy funkcióhoz rendelsz. Még-
is munkáid közül az a meghívó tetszik a leg-
jobban, ami nemcsak a Te képességedet di-
cséri, de próbára teszi a felhasználó lelemé-
nyességét is.

Egy ügyfelem igazán különleges meghívót 
szeretett volna partnereinek kiküldeni. Tá-
madt egy ötletem: a motoros futárok minden 
meghívottnak kézbesítettek egy megjelené-
sében is különös zseblámpát. A zseblámpa 
fényét a falra vetítve olvashatóvá vált a meg-
hívó szövege: mikor és hol lesz a rendez-
vény. Ezzel a meghívóval „ezüstpenge” díjat 
szereztem az ügynökségnek, ahol épp akkor 
dolgoztam.

E mellett milyen díjakkal büszkélkedhetsz 
még?

Amerikában egy pályázaton díjat nyertem, 
ahol a tárgyaim 3 évig szerepeltek különböző 
kiállításokon Amerika szerte, és néhány he-
lyen Európában. Nívó díjat kapott egy szem-
üveggyár a termékeimre. Ezen kívül több 
munkám volt kiállítva Berlinben, Ljubljaná-
ban kimondottan design biennálén. Munká-
immal több kiállításon is szerepeltem itthon.

Gondoltál már arra, hogy azt a tudást és ta-
pasztalatot, amit szívós, kitartó munkával 
szereztél átadd, taníts?

Hívtak vissza tanítani az egyetemre. Nem 
mentem, mert jobban izgattak az új felada-
tok, mint a tanári pálya. Arra születni kell! 
Egyedül az opponensi felkérést fogadtam el 
szívesen, így megmaradt a kapcsolatom az 
egyetemmel, visszajártam diplomamunkákat 
bírálni.

Az alkalmazott művészek mindig a megren-
delő elvárásaihoz igazodva terveznek. Úgy 
tűnik ők a díjazottak is egy-egy jól sikerült 
munka kapcsán. Hogy jut el hozzád a fel-
adat?

Jórészt itthon dolgozom szabadúszóként, de 
dolgoztam cégnél, mint játéktervező, voltam 
művészeti vezető, és egy nagy amerikai ügy-
nökségnél produkciós designer.

Ezek szerint sikeres vagy, terveid javarészt 
megvalósulnak...

Egy biztos! A tervező halála, ha a fiókban 
maradnak az ötletek.

Igen szerencsés vagyok, mert pl. a Herceg-
halomi Sajtüzem csomagolásán is az én ma-
daraim „röpködhetnek”. Imádok itt Herceg-
halomban lakni. Nagyon sok új barátunk van. 
Aki Budapestről jött, mint én, annak nem 
kell ecsetelnem, miért más itt élni, miért má-
sok a vidéki emberek.

Nagyon örülök például annak, hogy a párom-
mal együtt tervezhettük meg a falukemencét, 
amit egy nagyszerű lelkes csapat megépített. 
Még nincs befejezve ugyan, mert tető is kell 
fölé, különben tönkremegy. Az angyal is az 
én munkám, a kemence tetején. Egy vidéki 

kis templomnak szántam, de a kemenceépítő 
csapat beleszeretett, így nem volt kétséges, 

hogy itt marad Her-
ceghalomban. Azt hi-
szem a legjobb helyre 
került, a falu szívé-
ben, a falukemence 
te  tejére harsonájával 
a kezében.

Pekli Erika munkáit 
2010. októberében a könyvtárban, férjével: 
Kósa Zoltánnal közös kiállításon láthatta 
Herceghalom közönsége.

Csizmadia Zsuzsanna

Riportok művészekkel, vizuális szakemberekkel

Portré – csizmadia Zsuzsanna festőművész rovata

Manapság egyre kevésbé van időnk, igényünk a napi feladataink mellett egy jó könyvre, mozira, vagy egy jó kiállításra. E lap hasáb-
jain hónapról hónapra megjelenő riportokban megismerhetünk egy egy a vizuális kultúrával foglalkozó „szomszédot”, kik beszélnek 
életútjukról, személyes indíttatásukról, élményeikről, evvel mintegy emberi közelségbe hozva a kultúra e szegmensét. 
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SZENT ANNA PLÉBÁNIA 
BIATORBÁGY ÉS HERcEGHALOM 
FILIA MÁRcIUS HAVI SZENTMISÉK 
ÉS LITURGIKUS ESEMÉNYEK
IdőPONTJAI

SZENTMISÉK szombatonként 17.00 órai kezdettel:
2011. március 05., 12.(hamvazkodás), 19. és 26.
Április 02-án a szentmise 18.30-kor kezdődik.
HAMVAZÓSZERDA (március 9.) és NAGYBÖJT
A Nagyböjt a Húsvét előtti 40 napos bűnbánó időszak. Hamvazószer-
da ezen időszak kezdete, amikor a múlandóság és a bűnbánat jeleként 
Egyházunk hamut hint homlokunkra. Életünket a böjt, az imádság és 
az irgalmas szeretet gyakorlásával meg akarjuk újítani Krisztusban. 
Tudjuk ugyanis, hogy „ha vele szenvedünk, vele együtt meg is dicső-
ülünk”.
KERESZTÚT A KÁPOLNÁBAN, péntekenként
15.00 órai kezdettel:
2011. március 11., 18., 25. és április 01.
„Egyházunk szentségi üdvrendje” címmel katekézis előadást tartunk 
márciusban, melyre hívjuk keresztény testvéreinket és minden érdek-
lődőt, aki keresi léte forrását és lelke üdvösségét. 2011. 03. 05. A bűn-
bánat szentsége és a betegek kenete.
Térjen be hozzánk. A harang Önért is szól!

Szeretettel kérünk mindenkit, aki fontosnak tartja az egyházak és civil 
szervezetek támogatását, éljen a lehetőséggel és ajánlja föl SZJA-ja 
1%+1%-át. Tudni kell, hogy a felajánlás miatt nem kell több adót be-
fizetni, ugyanakkor komoly segítséget jelent az 1% az oktatási, karita-
tív munkák folytatásához.
A Katolikus Egyház technikai száma továbbra is: 0011

Herceghalom Filiája Lányi István

Farsangi bál volt a Herceghalmi Általános Iskolában

VÁLASZTÉKOS ÉS ÉRdEKES
JELMEZEK SOKASÁGA

A Herceghalmi Általános Iskolában február 11-én volt a hagyományos 
farsangi bál. Ez alkalommal a gyerekek (és a szülők) igazán „kitettek 
magukért” ami a jelmezeket illeti.
Úgy gondolom mindennél többet mondanak a fotók. A következő lap-
számban egy nagyobb képanyagot jelentetünk meg a bálról.

Telt ház a sportcsarnokban

VALAMI ELINdULT 
HERcEGHALOMBAN?

Február 12-én estére megtelt a sportcsarnok. Nem csoda, hiszen a 
REPUBLIC Zenekar koncertjére hívták a plakátok a fiatalokat, fel-

nőtteket, egyszóval azokat, akik 
szeretik ezt a zenét. Herceg ha lom-
ban még soha nem látott technikai 
felszereltség várta a koncertre érke-
zőket. A máskor visszhangos és ed-
digi ismereteink szerint igényes ze-
nei eseményekre alkalmatlan csar-
nokban kifogástalan hangminősé-
get teremtett a zenekar technikai 

stábja (kb 10-en voltak). Akik előbb érkeztek, közelebbről láthatták 
kedvenceiket. Udvarias és figyelmes rendezőkön keresztül juthatott be 
a hallgatóság a terembe. Ennek is köszönhetően a koncert minden kü-
lönösebb rendbontás, részegeskedés nélkül zajlott le. A sportcsarnok 
bizonyította, hogy erre is alkalmas. 
Herceghalom bizonyította, hogy szükség van hasonló eseményekre. 
Reméljük lesz folytatás!

A Herceghalom Gyermekeiért
Alapítvány Kuratóriuma

vacsorával egybekötött jótékonysági estet rendez

2011. március 5-én 20 órától
a herceghalomi tornacsarnokban

Zene: Varga Vince
Fellép: Marcipán Sportegyesület Fitnesz csoportja

Bálkirálynő-, bálkirály választása, tombola
Belépőjegyek:

2.000 forintért kaphatók az általános iskolában
Érdeklődés, asztalfoglalás:

Telefon: 23-319-228
E-mail: herceggyerek@gmail.com

Mindenkinek jó szórakozást kíván a rendezőség!

Tisztelt Olvasók!  Sajnos ebben a számban nem jutott hely
a legutóbb elkezdett KITEKINTŐ rovatnak, amelyben

szomszéd települések lapjaiból ollóztam volna érdekes cikkeket.
A következő számban pótolom!

Szerkesztő 
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Lapzárta után érkezett
A Herceghalom Kultúrájáért Közhasznú Egyesület által szervezett Világnyitogató Klub

március 8-án 14.00 órakor várja a Községi Könyvtárba azokat, akik szeretnének megismerni
különböző szakmákat, érdekes foglalkozásokat.

Az első klubnapon Hász András fotográfus lesz a vendégünk.

Úgy vélem, hogy környezetünk, közrendünk 
és közbiztonságunk megóvása mindannyi-
unk ügye, közérdek. Igyekeztem az itt élőket 
és dolgozókat megismerni, előre mutató, se-
gítő szándékaikat, megfigyeléseiket, tapasz-
talataikat igénybe venni munkám során. Ed-
digi munkahelyeimen és itt is azt tapasztal-
tam, hogy manapság az emberek egy része 
kevésbé szabálykövető, erre való figyelmez-
tetéskor pedig könnyen ingerlékennyé vál-
nak. Persze voltak, vannak és biztosan lesz-
nek is olyanok, akiket zavar jelenlétem. Ők 
azok, akik azonnal megkerestek, jogaimról 
kérdeztek, vagy felhívták figyelmemet, mire 
nincs jogosultságom! Fontos tapasztalat az 
is, hogy az itt lakók kevésbé ismerik a helyi 
önkormányzati rendeleteket. Nehezebb a he-
lyi szabályok betartatása, értékeink megvé-
dése a nem itt élőkkel, átutazókkal, a telepü-
lésen munkát vállalókkal szemben. Közös 
összefogás is szükséges ahhoz, hogy meg-
védjük eredményeinket, érvényesítsük sza-
bályainkat az ideérkezőkkel és másképp gon-
dolkodókkal szemben. 
Mindnyájunk számára fontos érdek fűződik 
útjaink állagának védelméhez, a településre 
történő behajtás szabályainak betartatásához. 
A herceghalomi utak minőségének megőrzé-
se érdekében a helyi közútra történő behajtás 
korlátozásáról szóló önkormányzati rendelet 
kimondja, hogy 7,5 tonna össztömeget meg-
haladó tehergépkocsikkal (vontatóval, me-
zőgazdasági vontatóval és lassú járművel) 
csak engedéllyel lehet behajtani a telepü-
lésre, illetve útfenntartási díjat kell fizetni. 
Ezen rendelet megismertetése, elfogadtatása, 
betartatása és ellenőrzése, szükség estén 
szank cionálása is a közterület-felügyelő fel-
adata lett. Ma már kijelenthetem, hogy folya-
matos jelenléttel és ellenőrzéssel sikerült el-
érni, hogy a településre érkező és korlátozás 
alá eső tehergépkocsik nagy többsége behaj-
tási engedélyt kér és az útdíjat is megfizeti.

A gépkocsivezetők sok esetben nem tartják 
be a KRESZ szabályait. A rendőrség és az 
önkormányzat a településre vonatkozó se-
bességi előírásokról tájékoztatta a lakossá-
got. A behajtás szabályozása miatt kihelye-
zett KRESZ táblák, valamint a sebességkor-
látozó táblák és egyéb közlekedésbiztonsági 
táblák pontos eligazítást adnak a forgalom-
mal kapcsolatos kötelezettségekről. Fontos 
tehát újra megemlíteni azt, hogy a 40 km/
órás sebességkorlátozó tábla a lakott terület 
kezdete táblával együtt került kihelyezésre, 
amely azt jelenti, hogy településünk belterü-
letén – kivétel a további korlátozás – ezt a se-
bességkorlátozást kell betartani. A Geszte-
nyés út díszburkolattal borított részén, ahol 
az iskola is található, 30 km/óra, a lakó- és 
pihenő övezetekben pedig 20 km/óra a 
megengedett legnagyobb sebesség. Az is-
kola és óvoda előtt gyalogátkelőhely találha-
tó. Zavaró, ha az iskolánál az út szélén áll 
meg a gyermeket szállító gépkocsi. Sokak 
kérése, hogy a ki és beszállás a parkolóban 
történjen. A gyermekek gépjárművekben va-
ló szállításának és a motorozásnak a szabá-
lyait pedig akkor is célszerű betartani, ha ke-
vésbé ellenőrzik azt.
Herceghalom rendezettsége, tisztasága nagy-
ban függ az ingatlanok körüli rendtől. Fontos 
tudni, hogy az ingatlan előtti közterület tisz-
tán tartásáért az ingatlan tulajdonosa a fele-
lős! Ő köteles gondoskodni az ingatlan és a 
közút közötti területen a fű rendszeres kaszá-
lásáról, gyomtalanításáról, továbbá az árkok 
rendben tartásáról, a járdaszakasz folyamatos 
tisztántartásáról, jég- és hómentesítéséről. 
Építőanyag, törmelék, föld közterületen, csak 
átmenetileg és engedéllyel tárolható, amiért 
közterület használati díjat kell fizetni!
Jó lenne elérni azt is, hogy a település ebben 
az évben parlagfű-mentessé váljon. Figyel-
jünk a kártékony gyomok megjelenésére, ne 
várjuk meg virágzásukat. Az ingatlan előtti 

és az ingatlanon belüli parlagfű-mentesítésre 
történő felhívás is ezt szolgálja.
Közterületeinken még mindig nagyon sok a 
gazdák által szabadon engedett kóborló ku-
tya. Vannak kutyatulajdonosok, akik nem is-
merik a rendeletet, miszerint a kutyákat köz-
területre csak felügyelettel és pórázon tartva 
szabad kivinni. 
A település teljes területén és az azt érintő 
közterületeken a szemét lerakása szigorúan 
tilos! A háztartási szemetet heti egy alkalom-
mal – szerdán –  az AVE elszállítja. Ennek el-
lenére sok az illegálisan lerakott szemét köz-
területeinken. A szelektív szemétgyűjtő edé-
nyek a település több részén megtalálhatók. 
Az edények mellé, vagy az edényekbe nem 
szétválogatott szemét elhelyezése szintén ti-
los! Kérem, hogy figyelmeztessék a szemete-
lőket, és ha kérhetem, jelezzék a tapasztalta-
kat.
Az avar és kerti hulladék égetésére a Képvi-
selő-testület határozatában a pénteki napokat 
jelölte ki.
Sok panasz érkezett a nagy zajjal járó mun-
kavégzéssel kapcsolatban. A lakók nyugal-
mának biztosítása érdekében az ilyen – má-
sokat zavaró – tevékenységek ünnepnap-
okon és vasárnap nem, egyéb napokon pe-
dig 06.00 és 20.00 óra között végezhetők.
Kérem, figyeljünk oda az épített és természe-
ti környezetünkre, parkjainkra, játszótereink-
re. A szép környezet kialakításáért, megóvá-
sáért mindenki tehet valamit. Úgy gondolom, 
jelenlétemnek, munkámnak már van eredmé-
nye. Szeretném azt folytatni, mert vannak 
pozitív visszajelzések. Köszönöm eddigi se-
gítségüket, az előrelépéshez továbbra is ké-
rem támogatásukat, mert a közterület rendjé-
re vonatkozó szabályok betartása, a közös 
akarat sokat segít abban, hogy még élhetőbb 
településünk legyen.

Kiss Bálint közterület-felügyelő

Herceghalom legkiemelkedőbb problémái a gyorshajtás, a szemetelés, kibúvók keresése
az előírások betartása alól! Többek között ezekről is szó esett a januári falugyűlésen

A herceghalomi közterület felügyelő beszámolója
Lassan egy éve végzem munkámat Herceghalom Község közterület-felügyelőjeként. Ez idő alatt szerzett ismereteim és a falugyűlésen 
elhangzottak alapján szeretném megosztani tapasztalataimat, közös gondolkodásra, további együttműködésre kérni Önöket. Úgy vé-
lem, hogy az itt élőkkel, itt dolgozókkal, ide érkezőkkel és az átutazókkal konstruktív kapcsolatot sikerült kialakítani.



12 HERCEGHALOMI HÍRMONDÓ  2011/1

„Vértes” Takarékszövetkezet
Herceghalmi fiók

       
Tel.: 06 23 530 106  •  fax: 06 23 530 107

Email: herceghalom@vertestakarek.hu

Kedves Herceghalmiak!
Decemberben nyílt meg községünkben az első bankfiók, a „Vértes” Takarékszövetkezet.
Remélem mindenki nagy örömére, mert így helyben intézhetik pénzügyeiket, helyezhetik el megtakarításaikat teljes biz
tonsággal, kedvező feltételekkel, diszkréten.
A környező településeken régóta működnek már a „Vértes” Takarékszövetkezet fiókjai. Tapasztalatból tudják az ügyfelek, 
hogy segítőkész munkatársaink teljes mértékben a lakosság igényeit veszik figyelembe. A gyors és megbízható ügyintézés 
miatt választják sokan szolgáltatásainkat. Magánszemélyként, nyugdíjasként vagy vállalkozása kényelmesebb ügyintézése 
miatt ismerje meg Ön is bankunkat, forduljon bizalommal munkatársainkhoz!
A fiók a Talentis Ház földszintjén található.

 Szolgáltatásaink: Nyitva tartás:
 ATM-Bankautomata (0–24) Hétfő: 08.00–18.00
 Számlavezetés Kedd: 07.30-16.00
 Betételhelyezés Szerda: 07.30-16.00
 Hitelek Csütörtök: 07.30-16.00
 Biztosítás Péntek: 07.30-14.00
 HomeBank
 Bankkártyák Ebédidő: H-Cs: 12.00-12.30 

Látogasson el fiókunkba és megtaláljuk az Ön számára legkedvezőbb pénzügyi lehetőségeket! 

Cserkuti Marianna

 Herceghalomi bejegyzésű 
vállalkozásoknak  

 és h e r c e g h a l o m i  
lakcímmel rendelkező  
v e z e t ő k n e k  

2011-ben 2 alkalom ingyen! 
Keressen meg, próbálja ki és legyen hasznára!  

Sok sikert!  
 
 

S z é k e l y  A n d r á s  
üzleti coach, üzleti tanácsadó és tréner 

          inspiracio.kft@gmail.com 

                        +36/20/964-5236   
                                        www.uzletiedzo.eu 

ÜZLETI TANÁCSADÁS 
ÉS COACHING 

 
 
 
 

 
 

Urológiai magánrendelés nyílik 
2011. február 10-én  

Telki központjában a főút mellett. 
 
 
 
 
 

dr. Fél Pál urológus főorvos 
 

Cím: Telki Szolgáltatóház, 
Telki, Kórház fasor 24, első emelet 

Rendelési idő:  
Kedd és Csütörtök 16.00-tól 18.00 óráig 

 
Bejelentkezés: 06-30-911-3550 

urologia@urologiamindenkinek.hu 
www.urologiamindenkinek.hu 

 
A tevékenységünkkel kapcsolatos 

részletes információt a honlapunkon  
találják meg. 


